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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Rana Carlstedt (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S)  

Magnus Grönlund (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Halit Azizoglu (MP) 

Elena Gonzales (V) 

Erik Vallström (Fi) 

Yvonne Riddervik (M), tjänstgörande 

Johan Frantz (M), tjänstgörande 

Niklas Källberg (FP) 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Elisabeth Bäckström (M) och Anita Lundin (M)  

samt ersättarna Thomas Linn (M), Erik Malm (MP) och Alfred 

Askeljung (C). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Yvonne Riddervik (M) för Elisabeth Bäckström (M) och Johan 

Frantz (M) för Anita Lundin (M). 

 

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna F

Raili Karlsson, Karin Ekdahl Wästberg, AnnMarie Ståhl och 

Annelie Svensson samt nämndsekreteraren Barbara Ahlmark.  

I mötet deltog också Lina Hultman, borgarrådssekreterare vid 

äldre- och personalroteln (V), Matilda Malmquist Glas, 
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borgarrådssekreterare vid finansroteln (S), Sverre Dahlstedt 

Eriksson, borgarrådssekreterare vid (MP):s kansli och  

Mejke Runström, politisk sekreterare vid (KD):s kansli.  

 

 

 

§ 1   Genomgång av närvaro 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Nämndsekreteraren Barbara Ahlmark informerar om att 

kommunfullmäktige har beslutat igår kväll att välja Thomas Linn 

till en ny ersättare för (M) i äldrenämnden och omvälja Anita 

Lundin, ersättare för (M) till en ledamot för (M) i äldrenämnden. 

Båda politiker har anmält förhinder till dagens 

nämndsammanträde. 

 

 

 

§ 2   Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

§ 3   Anmälan om protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 19 april 2016 har  

justerats den 28 april 2016.  

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4    Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 

 

 

 

 

§ 5    Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare 

anmäls. 
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§ 6   Förvaltningschefens information 

Avdelningschefen Raili Karlsson informerar om att avtalet med 

utföraren Orion Omsorg AB har hävts den 12 maj 2016 med 

anledning av bl.a. obetalda skatteavgifter, oegentligheter vid 

anställningar av anhöriga m.m. De drabbade brukare har fått nya 

utförare. 

 

Avdelningschefen AnnMarie Ståhl informerar om att Attendo AB 

Kampementets vård- och omsorgsboende gick ut med ett 

pressmeddelande om att flera boende på avdelningen för dementa 

har drabbats av en aggressiv mördarbakterie typ streptokocker.  

Streptokocker i normala fall leder till halsfluss eller 

hudinfektioner, men för äldre personer som är svaga och sjuka kan 

den få mycket allvarliga konsekvenser. Tre dementa personer har 

hittills avlidit av denna bakterietyp. 

Attendo genomför nu under ledning av smittskyddsläkare 

omfattande åtgärder för att minska risken för ytterligare spridning 

och skydda de boendes och även medarbetarnas hälsa. På inrådan 

av smittskyddsläkare behandlas just nu samtliga boende på 

Kampementets demensenhet med antibiotika i förebyggande syfte. 

Även samtliga medarbetare som har arbetat på avdelningen 

kommer att undersökas och därefter behandlas efter 

läkarbedömning. 

Attendo`s medicinsk ansvarig sjuksköterska (MAS) kommer att 

göra en anmälan enligt Lex Maria.  

Äldreförvaltningen återkommer med mer information. 
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§ 7 Tertialrapport 1 2016 för äldrenämnden 

Dnr 122-494/2016  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande Tertialrapport 1 2016 och överlämnar 

det till kommunstyrelsen. 

2. Äldrenämnden anmäler omslutningsförändringar om 

164,1 mnkr för kommunstyrelsens godkännande. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-05-09.  

Efter årets första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. För 

ekonomin prognostiseras ett nollresultat. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi). 

  

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (L): 

”Tertialrapport 1 2016 för äldrenämnden visar att majoriteten 

fortsätter på den av Alliansen inslagna vägen - att noggrant följa 

upp och utvärdera äldreomsorgens alla aspekter med den äldres 

välbefinnande i fokus. Dessa uppföljningar och utvärderingar 

riggar fortsättningsvis för en ännu bättre framtida äldreomsorg i 

Stockholm.  
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Dock konstaterar vi med stor beklagan att majoriteten fortsatt 

tycks tro att det är driftsformen i sig som avgör hur väl fungerande 

en verksamhet är. Att återta fungerande verksamheter i privat regi 

till kommunal (egen) regi medför att valfriheten i längden 

begränsas och att makten successivt flyttas från den enskilde till 

kommunpolitikerna. Detta kommer att hämma kvalitets-

utvecklingen. Våra kontakter med privata utförare av äldreomsorg 

ger överlag en bild av att de osäkra förutsättningarna för att 

bedriva äldreomsorg i fristående regi fortsatt minskar 

investeringsviljan inom ett välfärdsområde som är i stort behov av 

just investeringar för att möta en åldrande befolkning.   

 

Vidare konstaterar vi att den rödgrönrosa majoriteten har svårt att 

komma till skott och hellre gömmer sig bakom statliga utredningar 

än att visa framfötterna genom att fatta beslut i angelägna ärenden. 

Här tänker vi på möjligheten att införa sex timmars hemtjänst med 

förenklad biståndsbedömning enligt tidigare beslut i 

kommunfullmäktige. Även om rättsläget idag inte är helt klarlagt 

skulle majoriteten kunna besluta om att – i Linköpings anda – 

genomföra ett pilotprojekt i några stadsdelar.  En sådan 

beslutsamhet fattas den rödgrönrosa majoriteten.  

 

Den väntan, som förseningen av resultatet av utredningen Äldres 

boende i Stockholm (ÄBO) innebär, lägger en våt filt över den 

redan senkomna och nödvändiga planeringen av hur staden 

kommer att möte den stora utmaning som väntar oss från år 2020, 

då antalet äldre i behov av äldreboende förväntas öka avsevärt. 

Både äldrenämnden och Micasa Fastigheter har väntat på 

utredningens resultat för att kunna påbörja planeringen och 

investeringarna. Det är dags att gå från väntan och ord till 

handling. 

 

Det är viktigt att beakta och stödja den verksamhet som finns på 

de icke biståndsbedömda öppna verksamheterna för äldre som 

finns ute i stadsdelarna. Ett bra exempel på sådan verksamhet är 

Friskvårdscentrum i Hässelby-Vällingby. Allianspartierna är 

angelägna om ett bra och fruktbart arbete mellan staden och den 

ideella sektorn och i de öppna verksamheterna finns ett utmärkt 

tillfälle att förverkliga detta. Det skulle också kunna göra det 

möjligt att öka öppettiderna och ha öppet på sommaren och större 

helger när ensamheten är som störst.” 

  

 

 

 



 Protokoll 

Sida 8 (33)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 17 maj 2016 

 

 

§ 8 Personalpolicy för Stockholms stad” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 219-1671/2015 

Dnr 150-440/2016  

 Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen ”Personalpolicy för Stockholms stad”. 

 

 Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

           

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-04-12. 

I budget 2015 gavs kommunstyrelsen i uppdrag att i nära 

samarbete med stadens medarbetare och fackliga organisationer ta 

fram en revidera personalpolicy för Stockholms stad, som syftar 

till ett jämställt och hållbart arbetsliv som ger medarbetarna goda 

förutsättningar att upprätthålla en hög kvalitet i verksamheterna. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden 

stadsledningskontorets förslag till reviderad personalpolicy för 

Stockholms stad för yttrande senast 2016-05-19. 

 

Äldreförvaltningen ser positivt på stadsledningskontorets förslag 

reviderad personalpolicy för Stockholms stad och framför sina 

anföranden. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bidrag till 

ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 
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(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttrande från (Fi) 

och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modig (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till 

beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar att 

- Godkänna delvis förvaltningens förslag till beslut  

- Därutöver anföra följande: 

 

Stadens medarbetare arbetar på uppdrag av stockholmarna. 

Arbetet finansieras av skattemedel och ställer höga krav på en 

tillförlitlig service som präglas av hög kvalitet och tillgänglighet. 

Det är den enskilde som ska stå i centrum för allt arbete i staden. 

Stockholm ska fortsätta att utvecklas till en internationell storstad 

där kvalitet, valfrihet och mångfald är i fokus för samtliga stadens 

verksamheter. Kvalitetsutveckling och innovationskraft i den 

offentliga servicen blir bäst när olika aktörer tillåts utveckla egna 

sätt att möta stockholmarnas önskemål och behov. 

 

För att kunna forma Stockholm till en stad i världsklass och 

tillförsäkra den service som lägger grunden för en attraktiv stad 

som utmärks av trygghet, mångfald och konkurrenskraft krävs 

kompetenta medarbetare, ett effektivt och framsynt ledarskap samt 

en god arbetsmiljö för anställda i de verksamheter som staden 

finansierar. Därför är det beklagligt att det föreliggande förslaget 

till personalpolicy för Stockholms stad, som ska ange vilka krav 

och förväntningar staden som arbetsgivare har på medarbetare och 

chefer, inte håller en tillräckligt hög ambitionsnivå. 

 

Ett gott ledarskap är omistligt för att tillgodose medborgarna en 

god service, möta de behov som finns och utveckla staden framåt. 

I den rödgrönrosa majoritetens förslag till personalpolicy råder 

dock en avsaknad av ett helhetsperspektiv kring ledarskapets roll. 

Bristande ledarskap har visat sig vara synonymt med hög 

sjukfrånvaro, medan ett gott ledarskap skapar en kreativ miljö och 

en effektiv organisation som stärker medarbetarnas drivkrafter och 

kompetens och därmed verksamhetens kvalitet.  



 Protokoll 

Sida 10 (33)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 17 maj 2016 

 

Med den ökande sjukfrånvaron bland stadens medarbetare och den 

höga personalomsättningen inom vissa förvaltningar räcker det 

inte med ett andefattigt dokument som inte dryftar många ord om 

betydelsen av ett effektivt ledarskap. Förslaget saknar också 

konkretion kring medarbetarnas roll och förutsättningar i relation 

till stadens mål och stockholmarnas behov och förväntningar. För 

att värna om stadens anställda och deras arbete för stockholmarnas 

bästa är en aktiv personalpolitik och ett modernt ledarskap 

avgörande. Den aktiva personalpolitiken måste ha tydliga 

gemensamma mål men även följas upp av ett tydligt ledarskap på 

lokal nivå.” 
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§ 9 Kulturdepartementets betänkande ”Låt fler forma 
framtiden” SOU 2016:5 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-499/2016 

Dnr 150-458/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av Kulturdepartementets betänkande ”Låt fler 

forma framtiden” SOU 2016:5. 

   

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-04-29. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden 

Betänkandet SOU 2016:5 ’’Låt fler forma framtiden’’ för yttrande 

senast 2016-05-20.  

 

Betänkandet föreslår ändringar i lagen, dels i kommunallagen där 

ett införande av en så kallad folkmotion föreslås. Om minst en 

procent av de folkbokförda i kommunen eller landstinget väcker 

motionen så ska denna tas upp till behandling. En annan 

förändring är rätten att ha kvar sin kommunfullmäktigeplats under 

en period av föräldraledighet eller sjukdom. Det föreslås också att 

rösträttsåldern sänks till 16 år under en försöksperiod till och med 

valet till kommunfullmäktige 2022. Vidare framförs förslag kring 

representativitet inom det politiska livet, de förtroendevaldas 

villkor, och den lokala politikens organisering. Utredningen 

framför också förslag till hur demokratin kan utvecklas utanför 

den traditionella påverkan via val till riksdag och kommuner. 

 

Äldreförvaltningen anser att detta är grundläggande frågor i vår 

demokrati och är generellt sett positiva till de ståndpunkter och de 

förslag som framställs. Det är dock endast i mindre omfattning 

som betänkandet direkt berör äldre, även om äldre personer 

givetvis också berörs generellt av de förändringar som föreslås.  

 

Utredningen visar att äldre generellt inte är underrepresenterade i 

det politiska livet. Äldreförvaltningen anser ändå att det är viktigt 

att äldre personers erfarenhet tas till vara. Dels för att äldres 
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intressen ska kunna bevakas men också för partiernas egen skull 

då äldres medverkan skapar en stabilitet i det politiska livet. 

Sammantaget innebär förslagen i utredningen vissa ökade 

kostnader för landets kommuner och i vissa fall även minskade 

kostnader. Dock är kostnadsökningen inte i den omfattningen att 

den nämnvärt skulle påverka en kommun. Däremot bör 

utredningens förslag kunna innebära positiva effekter för 

kommunerna.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) anmäler ett eget särskilt 

uttalande. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD) och (M): 

”I regeringens demokratiutredning ”Låt fler forma framtiden” lyfts 

viktiga aspekter om representation, delaktighet och politiskt 

inflytande i det svenska samhället. Vi delar uppfattningen om 

vikten av att stärka människors egenmakt samt att individer ska 

kunna påverka den politiska maktutövningen oavsett kön, hudfärg, 

språklig, etnisk eller religiös tillhörighet, funktionsnedsättning, 

sexuell läggning, ålder eller socioekonomisk status. Demokrati är 

kärnan i vårt samhälle och hör till ett av de viktigaste värden vi 

har. Genom delaktighet och inflytande skapar vi ett Stockholm 

som håller ihop. Vi vill att varje person ska känna att han eller 

hon styr över sin egen vardag. Det innebär bland annat att 

flytta beslut från politikerna till medborgarna. Vi värnar om 

det representativa styrelsesättet. De förtroendevalda 

politikerna är medborgarnas företrädare. 

Delar av utredningens förslag är dock undermåliga. Att staten 

exempelvis ska reglera de politiska partiernas interna processer 

riskerar snarast att försvaga de politiska partiernas interndemokrati 

än att stärka inflytande för den enskilda individen. Vidare föreslås 

i utredningen att fullmäktiges partier bör överväga en begränsning 
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av antal mandatperioder som en person kan inneha en 

ordförandepost. Detta är emellertid ett uppdrag som handlar om 

respektive kandidats förtroende samt partiernas interna 

valprocesser. Att begränsa antalet mandatperioder för ordförande i 

styrelser och nämnder är att inte ta hänsyn till dessa perspektiv. 

Vi ställer oss även kritiska till förslaget om att kommuner ska 

genomföra en försöksverksamhet med rösträtt från 16 år i valen 

2018 och 2022 i syfte att stärka ungas delaktighet. Att skapa 

delaktighet och förståelse över den representativa demokratin 

uppfylls inte per automatik av en valsedel, utan av kunskap, 

information och kritisk gransking. Här fyller skolan en viktig roll. 

Som nämns i utredningen bör skolan samverka mer med den 

politiska förvaltningen i kommuner och landsting för att kunna 

skapa förståelse för hur den lokala demokratin fungerar. 

 

De slutsatser som presenteras i demokratiutredningen kräver en 

bred politisk förankring. Stabilitet är eftersträvansvärt när det 

gäller kommunalpolitiska och demokratiska styrmodeller. Vissa 

förslag som anges strider mot väletablerade demokratiska 

principer som länge legat till grund i Sveriges politiska system 

samt mot principer om den representativa demokratin.  

Den demokratiska utformningen av vårt politiska system behöver 

debatteras och diskuteras ofta för att dess legitimitet ska kunna 

accepteras, delas av alla, fortsatt vitaliseras och fördjupas så att 

alla har chansen att göra sin röst hörd. Att i allt för stor 

omfattning och i all för stor hast förändra den demokratiska och 

politiska styrningen i exempelvis Stockholms stad skulle dock 

vara en stor apparat.” 

 

Särskilt uttalande från (L): 

”Utredningen lägger fram ett stort antal förslag som berör både 

formella och informella arenor för demokratin, på så väl nationell 

som lokal nivå. Vi Liberalarna vill allmänt precis som utredningen 

betona vikten av att arbeta för att få in nya medborgare, såväl 

ungdomar som invandrare, i demokratin. Såväl skolan som 

partierna, civilsamhället och offentliga myndigheter har en viktig 

uppgift att sprida kunskap om hur demokratin fungerar och vilka 

rättigheter man har som medborgare i det svenska samhället. Att 

ge stöd till organisationer och initiativ som syftar till att utbilda 

nya medborgare i hur demokratin fungerar är en viktig del i detta. 

 

Vi vill vidare beröra några av de förslag som har störst betydelse 

för den kommunala demokratin, i den ordning de förekommer i 

utredningen. 
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De förtroendevalda och den sociala representativiteten 

 

Vi har svårt att se hur partierna i fullmäktige skulle kunna 

samordna sina nomineringsprocesser för att uppnå jämställda 

kommunala bolagsstyrelser. Vägen till en mer jämställd 

sammansättning av kommunala bolagsstyrelser måste istället gå 

via ett aktivt jämställdhetsarbete inom varje respektive parti. Det 

är också oklart vad utredningens förslag om att nominera en 

kvinna och en man för varje post egentligen innebär och hur det 

praktiskt skulle förverkligas. Det tycks som att representantskapet, 

medlemsmötet eller annat nominerande organ alltså skulle 

nominera två personer, där sedan valprocessen i fullmäktige 

innebär att en av dem väljs. I så fall innebär förslaget att partiets 

medlemmar får sämre möjligheter att påverka vem som företräder 

partiet, vilket verkar strida mot utredningens ansats i övrigt. Detta 

tycks också värst drabba de mindre partierna, som ofta bara har en 

representant i en nämnd eller bolagsstyrelse. Det måste också på 

något sätt avgöras vilka partier som ska företrädas av en kvinnlig 

respektive manlig kandidat. 

 

De förtroendevaldas villkor 

 

Vi anser inte att det är aktuellt för Stockholms del att prova 

direktval till geografiska nämnder, i vår kommuns fall 

stadsdelsnämnderna. Vi välkomnar att utredningen har tagit 

intryck av de problem helt direktvalda nämnder skulle kunna 

medföra i en kommun som Stockholm. Men att experimentera 

med ett blandat valsätt där vissa mandat tillsätts av fullmäktige 

och andra direkt av väljarna, som utredningen föreslår, riskerar att 

leda till en kanske ännu oklarare ansvarsfördelning. 

 

Stopptider för kommunala möten är ofta en bra idé. Vi tillstyrker 

förslagen om att lätta på bosättningsreglerna för 

fullmäktigeledamöter. I synnerhet i Stockholmsregionen gör 

bosättningsreglerna att det är svårt för yngre personer att sitta i 

kommunfullmäktige i de mindre kranskommunerna utan att bli 

starkt begränsade i sin jakt på bostad. Vi tillstyrker också förslaget 

om att möjliggöra för hel- eller deltidsarvoderade förtroendevalda 

att vara föräldralediga. I Stockholm tillämpas denna ordning redan 

idag. 

 

Den lokala politikens organisering 

 

Vi ställer oss tveksamma till idén om ett demokratibokslut. Det 

tycks alltså vara ett slags granskning av korrektheten och 
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utförligheten i den redovisning som nämnderna lämnar till 

fullmäktige. Det torde i första hand vara en sak för revisorerna att 

granska. Vi vill starkt avråda från att ett sådant uppdrag lämnas till 

valnämnden. Det är av mycket stor vikt att valnämndens renodlat 

valadministrativa roll värnas. 

 

Vad gäller förslaget om att en eller ett par gånger per år anordna 

allmänpolitiska debatter i fullmäktige så torde det förslaget vara 

tillgodosett genom budgetdebatten varje år, liksom genom 

fullmäktiges frågestunder. 

 

Det förstärkta folkinitiativet 

 

Liberalerna ställer sig tveksamma till utredningens 

rekommendation om att partierna i fullmäktige ska komma 

överens före en lokal folkomröstning om villkoren för att 

respektera valresultatet, och att en riktlinje för ett löfte om att 

respektera folkviljan bör vara 50 procents valdeltagande. Det finns 

en rad faktorer som gör att en sådan riktlinje inte alltid är lämplig. 

Valdeltagandet i de kommunala valen är på 83 procent betydligt 

högre. Vissa stora ärenden kan vara av en sådan omfattning att de 

påverkar kommunens verksamhet under lång tid och inom ett 

flertal verksamhetsområden, och kan till och med komma att 

utgöra huvudtemat under en kommunal valkampanj. Då bör det 

vara partierna obetaget, i synnerhet om valresultatet knappt 

överstiger 50 procent och folkviljan är splittrad, att utifrån det 

mandat som väljarna gett dem i kommunalvalet ta ansvar för 

helheten även om det strider mot resultatet i en folkomröstning. 

 

Medborgarförslag och folkmotion 

 

Vi ställer oss avvaktande till förslaget om folkmotioner. 

Nuvarande ordning med medborgarförslag till stadsdelsnämnderna 

fungerar i huvudsak bra – i vart fall skulle det innebära en mycket 

stor förändring att ersätta dessa med folkmotioner. 

 

Eftersom Stockholm är en så pass stor kommun kommer antalet 

folkmotioner förmodligen att vara begränsat. Förslag som kan 

mobilisera flera tusen invånare kommer förmodligen att härröra 

sig till ärenden som redan är föremål för politisk behandling – till 

exempel byggprojekt. Det finns en risk att det skapas falska 

förhoppningar om vilken möjlighet som finns att på motionsväg 

påverka ett ärende som har en lagstadgad gång. 

 

Ungas delaktighet och inflytande 
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Liberalerna vill avstyrka förslaget om försöksverksamhet med 

sänkt rösträttsålder till 16 år vid de kommunala valen. Vi anser att 

det fortfarande är angeläget att det finns en koppling mellan den 

allmänna myndighetsåldern och de rättigheter och skyldigheter 

som det politiska medborgarskapet medför. Däremot bör rösträtten 

i kommunala val gälla från och med det år man fyller 18, istället 

för dagen. För att sänka den effektiva åldern för rösträttsdebut bör 

också skilda valdagar återinföras. Som utredaren konstaterar har 

Sverige långt mellan valen och den representativa demokratin 

skulle må bra av att demokratins mekanismer fick komma till 

användning oftare. 

 

Delaktighet och inflytande för personer med funktionsnedsättning 

 

Vi tillstyrker förslagen om större möjligheter till assistans och 

service för att underlätta för personer med funktionsnedsättning att 

utöva kommunala förtroendeuppdrag. Vi uppmanar regeringen att 

återkomma med förslag för att garantera att kommunala 

möteslokaler är tillgängliga för personer med 

funktionsnedsättning. Det bör inte bara gälla möteslokaler för 

kommunala organ utan även samråd, konferenser och andra möten 

som anordnas av kommunen. 

 

En fråga som utredningen inte berör men som gott kunde ha tagits 

upp rör möjligheten för ledamöter i funktionshindersråd att få 

arvode och kompensation för förlorad arbetsinkomst på samma 

villkor som partipolitiskt tillsatta ledamöter av samma råd. 

 

Övrigt 

 

Att upprätthålla legitimiteten hos demokratin är som utredningen 

konstaterar en central uppgift. Även om det inte har varit föremål 

för utredningens uppdrag vill vi ta upp vikten av att arbeta mot 

valfusk och andra former av oredligt förfarande vid val. 

Regeringen bör överväga förslag som skärper valhemligheten, 

liksom att förbjuda personer som dömts för otillbörligt verkande 

vid röstning att vara valbara vid nästkommande allmänna val.” 
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§ 10 Stockholms stads EU-policy 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 171-1890/2015 

Dnr 150-446/2016  

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av förslag till Stockholms stads EU-policy. 

   

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-04-25. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden förslag till 

Stockholms stads EU-policy för yttrande senast 2016-05-23.  

 

Stockholms stad har haft en Policy om EU-politik som antogs av 

kommunfullmäktige i april 2013. Den policyn har kompletterat 

stadens Övergripande mål, inriktning och riktlinjer för det 

internationella arbetet. I stadens budget för 2015 anges det att Policy 

om EU-politik med påverkan på Stockholm och stockholmarna ska 

revideras. Stadsledningskontoret har nu tagit fram ett förslag till en 

ny EU-policy.  

Enligt det nya förslaget ska EU-policy klargöra stadens 

övergripande inställning till det europeiska samarbetet som i sin 

tur ska leda till att staden når målen i Vision 2040. Tre principer 

lyfts fram i EU-policyn och dessa ska vara vägledande för stadens 

EU-arbete:  

1. Staden ska verka för att beslut inom EU fattas så nära 

medborgarna som möjligt. 

2. Staden ska verka för ett EU som är socialt, ekologiskt 

ekonomiskt och demokratiskt hållbart. 

3. Staden ska verka för att EU:s politik är väl avvägd och väl 

underbyggd. 

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom remissen. Förslaget att varje 

förvaltning och bolag ska utarbeta och anta egna riktlinjer för 

policyarbetet är ett bra verktyg för att EU- arbetet ska prioriteras åt 

ett stockholmsgemensamt håll. Förslaget går helt i linje med de 

pågående projekt som äldreförvaltningen medverkar i och som 

beskrivs kortfattat i tjänstutlåtandet. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av 

ersättaryttrande från Erik Vallström (Fi).  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S) och (MP) med instämmande av ersättaryttrande från (Fi) 

och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S) och (MP) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (KD), (M) och (L): 

Vice ordföranden Sofia Modig (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till 

beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar att 

- Avslå förvaltningens förslag till beslut 

- Att som svar på remissen från kommunstyrelsen anföra 

följande: 

 

Stadens gällande EU-policy antogs av kommunfullmäktige 2013. 

Vi anser inte att det föreligger något relevant eller adekvat skäl att 

revidera den policyn. I synnerhet anser vi att de förändringar som 

nu föreslås går i fel riktning. 

 

Det är angeläget att Stockholms stad har en stadsövergripande 

policy för stadens inställning till det europeiska samarbetet. Vi 

anser att stadens inställning till samarbetet inom Europeiska 

Unionen ska vara positiv och att detta behöver komma till 

tydligare uttryck än i det föreliggande förslaget. Denna positiva 

grundinställning ska samtidigt vägledas av den fördragsfästa 

subsidiaritetsprincipen om att beslut ska fattas så nära 

medborgarna som möjligt – på nationell eller kommunal nivå. 
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Det europeiska samarbetet utsätts för närvarande för betydande 

prövningar i migrationskrisens spår. Samtidigt visar utvecklingen i 

vår omvärld att behovet av gemensamma europeiska lösningar är 

lika stort som någonsin förr. Särskilt avser detta säkerhets- och 

miljöpolitiken. 

 

Också den stagnerande ekonomiska utvecklingen i Europa fordrar 

nya lösningar. För att skapa förutsättningar för ekonomisk tillväxt, 

välståndsutveckling och sysselsättning i hela Europa krävs att den 

inre marknaden och den fria rörligheten för varor, tjänster, 

personer och kapital inom unionen upprätthålls och utvecklas. 

 

För Stockholms stads vidkommande anser vi således alltjämt att 

de nu gällande tre principerna för stadens EU-arbete fortsatt ska 

gälla. Dessa tre, ömsesidigt förstärkande, principer är följande: 

1. Beslut ska fattas på rätt politisk nivå 

2. Valfrihet, kostnadseffektivitet och miljö 

3. EU:s politik ska vara välavvägd och välunderbyggd. 

 

1. Beslut ska fattas på rätt politisk nivå 

Staden ska driva följande positioner: 

- Staden har en positiv grundsyn på EU-samarbetet. 

- EU bör fokusera sina insatser på de områden där 

unionspolitik har ett mycket tydligt mervärde, jämfört 

med kommunal och nationell politik. 

- EU:s budget bör minskas och skattebetalarnas pengar 

värnas. 

 

2. Valfrihet, kostnadseffektivitet och miljö 

Staden ska driva följande positioner: 

- EU:s fokus bör ligga på fullbordandet av den inre 

marknaden och på fortsatt utveckling av miljöpolitiken. 

- Det primära syftet med all offentlig upphandling bör 

vara att ge skattebetalarna varor och tjänster av hög 

kvalitet till lägsta acceptabla kostnad. Det är angeläget 

att regelverket ger staden möjlighet att välja 

miljövänliga lösningar, utan att slå fast detta som ett 

tvingande krav. 

- Staden ställer sig avvisande till att ge offentliga 

myndigheter större möjlighet att ge stöd som hotar att 

snedvrida konkurrensen. 

 

3. EU:s politik ska vara välavvägd och välunderbyggd 

Staden ska driva följande positioner: 
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- EU:s politik bör bygga på omfattande 

konsekvensbedömningar och samråd. 

- EU ska lagstifta endast om det är absolut nödvändigt 

för att uppnå de eftersträvade målen. Frivilliga insatser 

bör alltid föredras framför nya EU-lagar. 

 

Med hänvisning till det ovanstående anser vi sammanfattningsvis 

att det föreliggande förslaget till ny EU-policy bör avslås. Istället 

bör nu gällande policy fortsatt gälla. En eventuell översyn av 

gällande policy bör ske utifrån ovanstående utgångspunkter.” 
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§ 11 Fördelning av Socialstyrelsens stimulansmedel för 
kunskapssatsning i äldreomsorgen 

Dnr 340-77/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Under förutsättning att kommunstyrelsen ger 

äldrenämnden i uppdrag att fördela stimulansmedel i 

enlighet med detta tjänsteutlåtande godkänner 

äldrenämnden förvaltningens tjänsteutlåtande och fördelar 

det beviljade stimulansbidraget enligt följande: 

 

1. Summa 8 500 000 kronor avsätts till insatser inom 

verksamhetsområdet äldreomsorg, varav 2 000 000 kronor 

avsätts för utbildning av äldreomsorgens 

biståndshandläggare och 6 500 000 kr avsätts för 

utbildning av baspersonal inom hemtjänst som ska i första 

hand gå till utbildning inom privata utförarverksamheter 

inom LOV som uppfyller krav om att minst 50 % av det 

totala antalet medarbetarna redan har en grundutbildning i 

vård- och omsorg om minst 600 gymnasiepoäng. 

 

2. Äldrenämnden uppdrar åt chefen för äldreförvaltningen att 

besluta om fördelning av utbildningsplatser till sökande 

verksamheter i enlighet med de principer som anges i detta 

tjänsteutlåtande. 

3. Äldrenämnden uppdrar åt äldreförvaltningen att 

sammanställa och återredovisa genomförda insatser för 

såväl äldreförvaltningen som socialförvaltningen enligt 

Socialstyrelsens anvisningar. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-04-26.  

 

Regeringen har gett Socialstyrelsen i uppdrag att under 2016 

fördela stimulansmedel till kommuner för att ge verksamheter 

inom äldre och funktionshinderområdet bättre förutsättningar att 

öka kunskaperna genom olika kompetensutvecklingsinsatser. 

Summan Stockholms stad har möjlighet att söka är 14 156 353 och 

medlen ska användas under året 2016. 

Äldreförvaltningen föreslår att förvalta tilldelade medel om  
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8 500 000 kr och även vidare fördela medlen avsedda för 

socialförvaltningen på summan 5 656 353 kr. Medel till utbildning 

för biståndshandläggare avsätts från respektive förvaltnings pott. 

Äldreförvaltningen avsätter 2 000 000 kronor för 

kompetensutveckling för handläggare och 6 500 000 kronor för 

basutbildning för vård- och omsorgspersonal inom privat 

hemtjänst som är upphandlad enligt LOV. Äldreförvaltningen 

tillhandahåller utbildningarna hos givna utbildningsanordnare och 

de privata utförarna ansöker om plats senast 1 juni 2016.  

Stimulansmedlen hanteras inom respektive förvaltning och 

äldreförvaltningen ansvarar för rekvirering och slutredovisning till 

Socialstyrelsen. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12   Motion (2016:26) av Lotta Edholm (L), Gulan Avci 
(L) och Björn Ljung (L) om genusanalys av stadens 
upphandlingsverksamhet 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-357/2016 

Dnr 150-422/2016  

 

   

       Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar den till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen Motion av Lotta Edholm m.fl. (L) om 

genusanalys av stadens upphandlingsverksamhet. 

   

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-04-25. 

Kommunstyrelsen har remitterat till bl.a. äldrenämnden en motion 

från Lotta Edholm m.fl. (L) om genusanalys av stadens 

upphandlingsverksamhet för yttrande senast 2016-09-16.  

 

Motionens författare anser att analysen bör vara stadsövergripande 

och kartlägga över tiden hur stadens beslut på 

upphandlingsområdet skiljer sig med avseende på verksamheters 

könskodning och könssammansättning hos brukare, personal och 

företagsledning. I motionen framförs att välfungerande 

äldreboenden och verksamheter för personer med 

funktionsnedsättning återkommunaliseras utan motivering och 

utan dialog med brukarna, men renhållningsföretag som inte 

förmår forsla bort soporna eller transportföretag misslyckas med 

att se till att barn och vuxna kan ta sig till skolan eller daglig 

verksamhet, får avtalet dock löpa på utan att någonting händer. 

Motionärerna menar att detta beror på att omsorgsföretag verkar i 

traditionellt kvinnliga branscher, medan transport- och 

renhållningsföretag verkar i traditionellt manliga branscher. 

 

Äldreförvaltningen administrerar upphandlingar avseende stadens 

vård- och omsorgsboende och hemtjänst i privat regi. Enligt 

uppdrag i budget 2016 kommer äldreförvaltningen även att 

administrera entreprenadavtal avseende vård- och omsorgsboende. 
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Äldreförvaltningen ansvarar för uppföljning av avtalen och vidtar 

de åtgärder som erfordras om utförare inte uppfyller de krav som 

ställs i förfrågningsunderlaget, oberoende av genus hos personal 

eller företagsledning. För äldreförvaltningen är avtalsföljsamhet 

samt kvaliteten på den vård och omsorg som utförs det primära, 

oberoende av vem som driver företaget. Även om vård- och 

omsorg traditionellt sett är kvinnodominerande yrken drivs många 

vård- och omsorgsföretag av män. Av de 7 avtal som med 

hemtjänstutförare i privat regi som staden hävt sedan 2014, har 

samtliga haft en styrelse bestående av lika delar män och kvinnor. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av vice 

ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) samt med stöd av ersättaryttrande från Erik Vallström 

(Fi).  

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

  

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S), (MP), (KD) och (M) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi) och ett eget förslag till beslut från (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 

som stöddes av (V), (S), (MP), (KD) och (M) med instämmande 

av ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (L): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Liberalerna föreslog att äldrenämnden beslutar att 

- tillstyrka motionen 

- därutöver anföra följande: 

 

Det är lätt att föra en feministisk politik i teorin, men svårare i 

verkligheten. Upphandlingsområdet är ett område som berör 

kommunal ekonomi och kommunal verksamhet i stort. Det 
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riskerar därför att präglas av samma typer av frihetshindrande 

strukturer och normer som samhället i övrigt. 

 

Majoriteten har tagit initiativ till att införa genusbudgetering, där 

statistik och analyser ska brytas ner på kön. Vi är i grunden 

positivt inställda till detta. Det är dock viktigt att det också blir 

verklighet, även på områden där svaren riskerar att bli obekväma. 

Risken är stor att statistik endast tas fram på områden där 

skillnader med avseende på kön redan är kända och förväntade. 

 

Vi har idag en majoritet som vet väldigt väl hur många gånger 

ordet ”jämställdhet” förekommer i budgeten, men som inte vet om 

en upphandlingsverksamhet för miljardbelopp gör skillnad på 

mäns och kvinnors företagande. Om Stockholms stad ska leva upp 

till sina höga ambitioner på jämställdhetsområdet måste ett 

jämställdhetsperspektiv genomsyra hela stadens verksamhet. 

Därför bör motionen bifallas.” 
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§ 13 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap. 1 
§ Socialtjänstlagen för kvartal 1 2016 

Dnr 410-481/2016 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

med sammanställning av stadsdelsnämndernas rapportering 

av ej verkställda beslut för kvartal 1 2016 till 

kommunfullmäktige. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-04-25. 

Från och med 1 juli 2006 är kommunerna enligt socialtjänstlagen 

(SoL) 16 kap. 6 f-h § skyldiga att anmäla till tillsynsmyndighete 

och kommunens revisorer alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 

socialtjänstlagen som inte verkställts inom tre månader samt även 

alla avbrott i verkställigheten om beslutet inte har verkställts på 

nytt inom tre månader från dagen för avbrottet.  

Till kommunfullmäktige ska därför socialnämnden (eller 

motsvarande) lämna kvartalsvis en statistikrapport över hur många 

gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre 

månader från dagen för respektive beslut, vilka typer av bistånd 

dessa beslut gäller samt hur lång tid som förflutit från dagen för 

respektive beslut.  

Äldreförvaltningen har sammanställt statistiken för kvartal 1 2016 

i ärendet totalt och per stadsdelsnämnd. Dessutom redovisas 

antalet ej verkställda beslut per stadsdelsnämnd vid tidigare 

rapporteringstillfällen kvartal 3, 2015 och kvartal 4, 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14    Förslag till fördelning av medel i projekt 
Ungdomsbesök på vård- och omsorgsboenden 2016 

Dnr 340-437/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande    

 med fördelning av medel i projekt Ungdomsbesök på  

 vård- och omsorgsboenden 2016.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-04-25. 

Till äldreförvaltningen har 61 stycken ansökningar om medel på 

vård- och omsorgsboenden 2016 inkommit. Av de vård- och 

omsorgsboenden som lämnade in ansökan har alla utom sju blivit 

beviljade medel under tidigare år och därmed haft ungdomar som 

besökt dem på helger.  

Äldreförvaltningen förslår att samtliga 61 boenden som ansökt 

beviljas medel. 

 

Yrkanden  

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödman m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av vice 

ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Ann-Katrin 

Åslund (L) samt med stöd av ersättaryttrande från Erik Vallström 

(Fi).  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) yrkar bifall till eget förslag 

till beslut. 

  

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Ann-Katrin 

Åslund (L) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två 

förslag till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av 

(V), (S), (MP), (KD) och (L) med instämmande av ersättaryttrande 

från (Fi) och ett eget förslag till beslut från (M). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner 

att nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag 
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som stöddes av (V), (S), (MP), (KD) och (L) med instämmande av 

ersättaryttrande från (Fi). 

 

Reservation från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Moderaterna föreslog att äldrenämnden beslutar att 

 

- delvis godkänna äldreförvaltningens förslag till beslut  

- därutöver anföra följande: 

 

Sedan Alliansen initierade detta projekt 2012 har det årligen varit 

ett stort intresse från verksamheter i staden att ansöka om 

projektpengar för att kunna ta emot unga. Stockholms län 

Äldrecentrum har på uppdrag av äldreförvaltningen Stockholms 

stad följt projektet, och i detta bl.a. konstaterat att såväl 

personalen, anhöriga och ungdomarna uttryckte att de båda kunde 

se och höra att de äldre blev gladare när ungdomarna kom på 

besök: ”Det finns ett värde i att det kommer unga människor och 

förgyller tillvaron.” 

Syftet med projektet är att engagera ungdomar och ge dem en 

erfarenhet som sen kan leda till att fler vill arbeta inom 

äldreomsorgen. Något som är särskilt viktigt då välfärden har stora 

rekryteringsbehov framåt. SKL uppger att över en halv miljon nya 

medarbetare nationellt den närmaste tioårsperioden behövs för att 

ersätta dem som går i pension och för att möta ökade behov av 

välfärd när befolkningen växer och blir äldre. Detta är en stor 

utmaning som Stockholm stad måste vara redo att möta. 

Stockholms läns Äldrecentrum har konstaterat att i stort sett 

samtliga deltagande ungdomar i detta projekt har uttryckt att 

arbetet på vård- och omsorgsboendet var kul och berikande och att 

39% av ungdomarna sa att de kunde tänka sig att arbeta inom 

äldreomsorgen efter gymnasiet. Något som är i linje med syftet att 

inspirera ungdomar till att välja att jobba inom omsorgsbranchen i 

framtiden. 

I ett sådant läge är det mycket anmärkningsvärt att den 

rödgrönrosa majoriteten väljer att halvera finansieringen. De 

inkomna ansökningarna om medel för ungdomsbesök uppgår till 

9 950 00 kronor och tyder på att detta är ett uppskattat och viktigt 

inslag i omsorgen om stadens äldre. Hur många unga kommer i 

och med denna nedskärning förlora sitt extrajobb inom 

äldreomsorgen? 

I Moderaternas budget för Stockholm stad 2016 har vi en särskild 

satsning på just ungdomsvärdar, vilket skulle innebära att 
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finansieringen i princip skulle räcka till för de ansökningar som 

kommit in. Moderaterna anser även att satsningen ska 

permanentas.” 

 

 

Särskilt uttalande från (KD) och (L): 

”Alliansen initierade år 2012 detta projekt för att möjliggöra 

ungdomsbesök i Stockholms stads vård- och omsorgsboenden. 

Syftet med projektet var (och är) att engagera och inspirera 

ungdomar för framtida yrken inom äldreomsorgen.  

 

En utvärdering som Äldrecentrum gjort på uppdrag av 

förvaltningen visar att samtliga inblandade parter – de äldre, 

personalen och ungdomarna – är nöjda med dessa besök. Besöken 

bidrar till att skapa kontakt mellan generationerna, till att förgylla 

vardagen för de äldre och till att öka intresset för att i framtiden 

arbeta inom äldreomsorgen. Vi hoppas att majoriteten ser över 

möjligheten att utöka och utveckla arbetet med ungdomsbesök. 

 

De inkomna ansökningarna om medel för ungdomsbesök uppgår 

till 9 950 00 kronor och tyder på att detta är ett uppskattat och 

viktigt inslag i omsorgen om stadens äldre.  

Anslaget är på 4 920 000 kronor, vilket innebär att verksamheterna 

inte får mer än 49 procent av ansökt belopp.” 
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§ 15  Extra medel till ideella organisationer som på 
grund av nya riktlinjer för bidragsgivning fått minskat 
bidrag till verksamheten aktiviteter för 2016 jämfört med 
året innan 

Dnr 731-485/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och omfördelar medel, totalt 0.5 mnkr, till nedanstående 

organisationer, som fått minskat bidrag till aktiviteter för 

2016 jämfört med året innan, enligt följande: 

 

1. Estniska Pensionärsföreningen, org.nr. 802487–46664, 

tilldelas 1 147 kr. 

2. Frälsningsarmén Elisabetgården, org.nr. 802006-1688, 

tilldelas 3 437 kr. 

3. Gemenskap och Glädje, org.nr. 802437-6512, tilldelas 

21 814 kr. 

4. Judiska församlingen i Stockholm, org.nr. 252002-

8982, tilldelas 198 676 kr. 

5. Mäster Olofsgården, org.nr. 802008-0730, tilldelas 

1 781 kr. 

6. Polska Seniorklubben, org.nr. 802407-8688, tilldelas 

39 349 kr. 

7. Seniorklubben Doina, org.nr. 802413-4416, tilldelas 

10 525 kr. 

8. Silver Kai, org.nr. 802432-5352, tilldelas 7 810 kr. 

9. Syriska Föreningen i Stockholm, org.nr. 802015-6793, 

tilldelas 184 313 kr. 

10. Ungerska Seniorklubben, org.nr. 802410-7230, tilldelas 

31 148 kr. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-05-03.  

 

Äldreförvaltningen föreslår i ärendet att nämnden omfördelar  

0.5 mnkr till de sociala- och etniska organisationer som genom de 

nya riktlinjerna för bidragsgivning fått minskat bidrag till 

aktiviteter för 2016 jämfört med året innan. Medlen föreslås 

fördelas proportionerligt med ett engångsbelopp utifrån hur stor 

minskning av bidraget är i jämförelse med föregående år. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. I detta instämmer ersättaren Erik 

Vallström (Fi).   

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslöt enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 16   Anmälan av tjänstemannabeslut i delegation för 
kvartal 1 2016 enligt ärendegrupp 2.8-2.10 Ekonomi och 
upphandling 

Föreligger en förteckning över anmälda tjänstemannabeslut i 

delegation som angår ekonomi och upphandling och fattades 

enligt ärendegrupp 2.8-2.10 under kvartal 1 2016.  

(Dnr 111-459/2016) 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 17  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 10 maj 
2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 10 maj 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 18 Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens     
råd för funktionshinderfrågor från sammanträde         
den 11 april 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 11 april 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 19    Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor gemensamt för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden från 
sammanträde den 12 maj 2016 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för 

funktionshinderfrågor från sammanträden den 12 maj 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 20   Anmälan av postlista för tiden 1 – 30 april 2016 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för april 2016. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 21    Övriga frågor 

Inga frågor anmäls och ordföranden Torun Boucher (V) avslutar 

sammanträdet.  

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


